
CORPORATION OF THE CITY OF
CLARENCE-ROCKLAND

COMMITTEE OF THE WHOLE
 

December 16, 2019, 8:00 pm
Council Chambers

415 rue Lemay Street, Clarence Creek, Ont.

1. Opening of the meeting

2. Adoption of the agenda

3. Disclosure of pecuniary interests

4. Delegations / Presentations

5. Petitions / Correspondence

5.1 Application for leave to the Supreme Court of Canada by the City of Dieppe

6. Notice of Motion

6.1 Notice of motion presented by Councillor Diane Choinière and seconded by
Councillor Don Bouchard regarding the skating rink located at the École Sacré-Coeur
de Bourget
WHEREAS it is preferable to include the participation of community members in a
community project for which part of the costs are subsidized by the municipality
($45,000) and the other part by the community (approximately $45,000).

BE IT RESOLVED THAT the Municipal Council accept that Councillor Diane
Choinière approach the Bourget Community Group to encourage them to take the
responsibility of raising funds to subsidize the community share of the École Sacré-
Coeur skating rink project.



6.2 Notice of motion presented by Mayor Guy Desjardins and seconded by Councillor
Carl Grimard regarding the Fire Regional Training Centre
WHEREAS the Ontario Fire College has entered into a Memorandum of Understating
with the City of Clarence-Rockland such that Clarence-Rockland can operate a
Regional Training Centre, offering Ontario Fire College courses taught by approved
Ontario Fire College Adjunct Instructors; and

WHEREAS the City of Clarence-Rockland Regional Training Centre has established
a course fee structure designed to cover the anticipated costs of running the training
centre, based upon consultation with the Ontario Fire College, including the costs for
instructors, materials, necessary tools and equipment, and so forth; and

WHEREAS the City of Clarence-Rockland would like to encourage the surrounding
municipalities to participate in training offered by the Clarence-Rockland Regional
Training Centre;

BE IT RESOLVED THAT the Council of the City of Clarence-Rockland hereby
encourages all surrounding municipalities to support that their Fire Department’s
firefighter’s be trained at the Clarence-Rockland Regional Training Centre; and

BE IT FURTHER RESOLVED THAT a letter be forwarded to the Councils of all
surrounding municipalities asking them to adopt a resolution to support that their
respective Fire Departments provide the necessary training for their firefighters
through the Clarence-Rockland Regional Training Centre.

7. Comment/Question Period
Note: Members of the public may come forward to the podium and after seeking permission
from the Presiding Officer, shall state their name and direct their question/comment on any
matter which is related to any item included in this agenda to the Presiding Officer. 
The maximum time allowed in all circumstances for a question/comment shall be three (3)
minutes per person per meeting.  There shall be a maximum of 30 minutes dedicated to the
question/comment period.  Any unasked questions/comments due to the time restriction may
be submitted in writing to the Clerk.
At no time shall this question period be taken by members of the audience to make
speeches or accusations.

8. Report from the United Counties of Prescott and Russell

9. Committee/Staff Reports

9.1 Properties in tax arrears

9.2 Awarding of contracts over 50 000$

9.3 2020 Capital Project List – Asset Management Plan Review



9.4 Fall 2019 OPP Report

9.5 Protective Services – Monthly Report (November 2019)

10. Other items

11. Adjournment



CORPORATION DE LA CITÉ DE
CLARENCE-ROCKLAND

COMITÉ PLÉNIER
 

le 16 décembre 2019, 20 h 00
Salle du Conseil

415 rue Lemay Street, Clarence Creek, Ont.

1. Ouverture de la réunion

2. Adoption de l'ordre du jour

3. Déclarations d'intérêts pécuniaires

4. Délégations / Présentations

5. Pétitions / Correspondance

5.1 Demande d'autorisation d'appel de la Ville de Dieppe auprès de la Cour suprême du
Canada

6. Avis de motion

6.1 Avis de motion présenté par la conseillère Diane Choinière et appuyé par le
conseiller Don Bouchard concernant la patinoire de l'École Sacré-Coeur de Bourget
ATTENDU QU’il est souhaitable d’inclure la participation des membres de la
communauté dans un projet communautaire dont une partie des coûts est
subventionnée par la municipalité (45 000$) et l’autre partie par la communauté
(environ $45 000$).

QU’IL SOIT RÉSOLU QUE le conseil municipal accepte que la conseillère Diane
Choinière approche le regroupement communautaire de Bourget afin de les
encourager à entreprendre la responsabilité de mettre en place des levées de fonds
pour subventionner la part communautaire dans le cadre du projet de la patinoire à
l’école Sacré-Coeur.



6.2 Avis de motion présenté par le maire Guy Desjardins et appuyé par le conseiller Carl
Grimard concernant le centre de formation régional pour les incendies
ATTENDU QUE l'Ontario Fire College a conclu un protocole d'entente avec la Cité de
Clarence-Rockland afin que Clarence-Rockland puisse exploiter un centre de
formation régional offrant des cours du Ontario Fire College donnés par des
instructeurs auxiliaires approuvés ; et

ATTENDU QUE le Centre régional de formation de la Cité de Clarence-Rockland a
établi un barème de frais de cours conçu pour couvrir les coûts de fonctionnement
prévus du centre de formation, en consultation avec l'Ontario Fire College, y compris
les coûts des instructeurs, du matériel, des outils et équipements nécessaires, et
ainsi de suite ; et

ATTENDU QUE la Cité de Clarence-Rockland aimerait encourager les municipalités
environnantes à participer à la formation offerte par le Centre régional de formation
Clarence-Rockland ;

QU'IL SOIT RÉSOLU QUE le conseil de la Cité de Clarence-Rockland encourage
toutes les municipalités environnantes à appuyer la formation des pompiers de leur
service d'incendie au Centre de formation régional de Clarence-Rockland ; et

QU'IL SOIT ÉGALEMENT RÉSOLU QU'une lettre soit envoyée aux conseils de
toutes les municipalités avoisinantes leur demandant d'adopter une résolution pour
appuyer que leurs services d'incendie respectifs fournissent la formation nécessaire
à leurs pompiers par l'entremise du Centre régional de formation Clarence-Rockland.

7. Période de Questions/Commentaires
Note: Les membres du public sont invités à se rendre au podium et après avoir reçu la
permission du président de l’assemblée, doivent se nommer et adresser leur question et/ou
commentaire sur tout sujet qui est relié à n’importe quel item qui figure à l’ordre du jour au
président de réunion.
Le temps maximal accordé pour une question/commentaire dans toutes circonstances est
de trois (3) minutes par personne par réunion.  Il y aura un maximum de 30 minutes
consacrés à la période de questions/ commentaires. Toutes questions et/ou commentaires
qui n’ont pas été adressés par faute de temps peuvent être soumis par écrit à la greffière.
En aucun cas, cette période de questions/ commentaires ne peut être utilisée par les
membres du public pour faire des discours ou porter des accusations.

8. Rapport des Comtés unis de Prescott et Russell

9. Rapports des Comités/Services

9.1 Propriétés en arrérages de taxes

9.2 Octroi de contrats au-delà de 50 000$



9.3 Liste des projets capitaux 2020 – Révision du plan de gestion des actifs

9.4 Rapport de la PPO pour l'automne 2019

9.5 Services de la protection - Rapport du mois (Novembre 2019)

10. Autres items

11. Ajournement
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